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OGŁOSZENIE
„Ja Krzysztof 

Przekop w 
kampanii wyborczej 

przed wyborami 
samorządowymi 

w 2024 roku 
rozpowszechniałem 

nieprawdziwe 
informacje na 

temat Burmistrza 
Miasta Augustowa 

Mirosława 
Karolczuka 
i Komitetu 

Wyborczego 
Wyborców NASZE 

MIASTO AUGUSTÓW 
co do tego, że:

- Burmistrz 
Miasta Augustów 

Mirosław Karolczuk 
nie zbudował ani 

jednej ulicy, 
- obecni 

na spotkaniu 
na spotkaniu 17 

lutego 2024 roku 
członkowie Komitetu 

Wyborczego 
Wyborców Nasze 
Miasto Augustów 

wzbogacili się 
„czasami poprzez 

działania korupcyjne, 
co potwierdziły 

sądy”,
-  transmisję na żywo 

zapewniły służby 
miejskie na miejskim 
sprzęcie i za miejskie 

pieniądze.”
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Niedługo czekają nas 
niezwykle ważne wybory. 
Wybierzemy burmistrza i 
radnych miejskich. Nasza 
decyzja będzie miała 
wpływ na warunki naszego 
życia i naszych dzieci. Jeśli 
wybierzemy niemądrze 
Augustów będzie cofał 
się w rozwoju. Już teraz 
nie mamy powodów do 
optymizmu. Wbrew agitacji 
i zapewnieniom obecnych 
władz Augustów rozwija 
się znacznie wolniej niż 
podobne nam miasta. 
Gazeta samorządowa 
„Wspólnota” tworzy co kadencję 
rankingi miast. Tegoroczny 
ranking jest dla nas tragiczny.
Jeśli uważasz, że z rozwojem 
naszego miasteczka jest 
coś nie tak, możesz mieć 
rację. „Wspólnota” stworzyła 
160-stronicową analizę pn. 
Sukces kadencji 2018-2023. Z 
analizy tej wynika, że najszybciej 
w Polsce rozwijają się miasta i 
miasteczka turystyczne, które 
są jednocześnie uzdrowiskami. 
Dokładnie tak jak Augustów. 

Sumaryczny ranking obejmuje 
finanse, ekonomię, infrastrukturę 
i czynniki społeczne. Pięć lat 
temu byliśmy na wysokim 
36 miejscu wśród ocenianych 
miast. Przed nami, na 29 miejscu, 
była Krynica Morska, znacznie 
za nami Świeradów-Zdrój, który 
zajmował 267 miejsce. Dzisiaj 
Krynica Morska jest na  miejscu 
pierwszym, Świeradów-Zdrój 
awansował na miejsce 4, a 
Augustów zapikował w dół 
zestawienia na miejsce 245. 
Inne miasta, posiadające 
podobne do nas atrybuty w 
postaci uzdrowiska i turystyki, 
poradziły sobie znacznie lepiej. 
Zakopane swojego sukcesu, 
pierwszego miejsca wśród 
miast powiatowych, upatruje w 
modernizacji dworca kolejowego 
i utworzeniu Centrum 
Komunikacyjnego, na co wydano 
prawie 80 mln zł.  Władze 
chwalą się zielenią miejską, 
dziesiątkami zmodernizowanych 
dróg, obiektów oświatowych 
i sportowych. Wybudowano 
nowe oczyszczalnie ścieków. 
Miasto stworzyło bardzo 

dobrą komunikację miejską. 
Powstała taka siatka połączeń, 
aby zarówno turyści, jak i 
mieszkańcy mogli bez problemu 
dostać się transportem 
zbiorowym w dowolne miejsce 
w Zakopanem. Miejski transport 
to 11 ekologicznych autobusów. 
Zaspokajanie zbiorowych 
potrzeb mieszkańców w 
zakresie edukacji jest jednym 
z podstawowych zadań gminy. 
To zapewnienie bezpiecznych 
i higienicznych warunków 
nauki, wychowania i opieki, 
wykonywanie remontów 
obiektów szkolnych oraz 
zadań inwestycyjnych i opieka 
nad dziećmi do lat trzech, 
wychowanie przedszkolne.  
Zainwestowaliśmy także w 
rozwój kultury wspierając 
stowarzyszenia kulturalne 
oraz organizując liczne 
wydarzenia artystyczne, 
których celem było rozwijanie 
talentów i poszerzanie wiedzy 
naszych mieszkańców. Miasto 
stawia także na działania 
w zakresie zdrowia i spraw 
społecznych mające na celu 

promocję i propagowanie 
akcji profilaktycznych.
Za sukces kadencji można 
uznać wprowadzenie projektu 
pn. Zakopiańska Karta 
Mieszkańca, dzięki której 
mieszkańcy zyskali zniżki u 
lokalnych przedsiębiorców, 
zniżki na parkingi i uprawnienia 
do postoju na specjalnie 
wyznaczonych miejscach, 
a także wspomnianą już 
darmową komunikację miejską-
twierdzą władze Zakopanego.
Jak mówią zakopiańskie władze: 
wysoka jakość usług publicznych, 
dostęp do dobrej edukacji i 
kultury sprawiają, że Zakopane 
to najlepsze miejsce do życia.

Pobieżna lektura rankingu 
zmusza do refleksji nad jakością 
zarządzania Augustowem. 
Wybór jest w rękach 
mieszkańców. Nie możemy 
pozwolić na dalszy zastój 
i brak rozwoju. Przecież 
mamy wszelkie atuty, by 
rozwijać się bardzo szybko. 

Krzysztof Przekop

AUGUSTÓW AUGUSTÓW 
NA ROZDROŻUNA ROZDROŻU
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W gabinecie Mirona panował 
entuzjastyczny nastrój.
-W końcu mamy to. Obiecane, wykonane 
-radośnie wykrzykiwał Felek Skonopi. 
-Będzie pierwszy sukces w tej kadencji. 
Przez cztery lata nic nam się nie udało, 
same wpadki, a teraz w końcu przyżarło.
-Nie przesadzaj Felek, że nie było 
sukcesów -odezwał się Dobowski. -Jednak 
te parę tysięcy drzew wycięliśmy i to bez 
sensu. Zrobiliśmy też koncert, z którego 
do kasy naszej partii spłynęło sto tysięcy. 
No i kupiłem od miasta parę działek na 
słupa. Jak do tego dołożysz z siedem 
dużych baniek wyciągniętych na moją 
firmę z kasy naszego miasta i bańkę 
dla Zarackiego, to musisz przyznać, 
każdy musi przyznać, że trudno 
mówić o porażce. No i zablokowanie 
staroście Sprawiedliwemu budowy 
ulicy pod kościołem też trzeba zaliczyć 
do sukcesów. Ci debile z województwa 
nie poznali się na naszych pomnikach 
przyrody i uznali je za zwykłe 
kasztanowce, ale ulica nie powstała, co 
daje nam powód do satysfakcji. 

-To prawda wodzu, dołóżmy do 
tego kilka inwestycji powiatowych, 
które otworzyliśmy dla starosty 
Sprawiedliwego dzień przed nim, ze 
dwie inwestycje wojewódzkie i jedną 
krajową, których zakończenie ogłosiliśmy 
w internetach i ciemny lud postrzega 
nas jako budowniczych.  Niestety mamy 
niezależną od nas prasę i oni tam tydzień 
po tygodniu, krok po kroku mącą w 
głowach naszemu ciemnemu ludowi. 
Próbowaliśmy zamknąć im mordy 
najpierw pieniędzmi, potem prokuraturą 
i sądami i wszystko na nic. Prawdziwy 
sukces jest nam bardzo potrzebny. 
-A jak znowu coś nam nie wyjdzie, znowu 
coś pomylimy? -Miron nie był zadowolony 
ze słów Felka  Skonopi. 
Felek rozłożył wielkie mapy na biurku 
Mirona.
Dobowski ze szklanką whisky w jednej 
ręce i dymiącym cygarem drugiej 
podniósł swoje wielkie ciało z fotela.
-Pamiętacie, jak Bolesław Bierut 
budował dobrobyt naszej ojczyzny? 
My musimy brać z niego przykład. 
Musimy wybudować coś wielkiego, coś 

spektakularnego, jak na przykład Nową 
Hutę, coś co przejdzie do historii, a my 
do historii przejdziemy przy okazji. Musi 
to być coś tak wielkiego, żeby Przekop 
Mierzei Wiślanej się schował, co tam, 
coś tak spektakularnego, by Centralny 
Port Komunikacyjny odszedł w cień. I 
pan Dobuś myślał, myślał i wymyślił. 
Wybudujemy w naszym mieście kopalnie. 
Dwie, a może nawet trzy. Cała Polska, cały 
świat będzie podziwiał naszą odwagę.
-Popatrzcie na plan naszego miasta-Felek 
Skonopi wskazał rozłożone plany. -Tu 
będzie jedna kopalnia, tu będzie druga, a 
tu postawimy trzecią. Wyobraźcie sobie 
te wieże szybowe, każda wysoka na sto 
metrów, te wielkie parkingi, te ciężarówki 
przywożące i wywożące różne rzeczy z 
kopalni. A nasi mieszkańcy, mieszkańcy 
naszego miasta, będą wydobywać spod 
ziemi skarby naszej ziemi. 
Czerniawska nalała sobie kolejny 
kieliszek szampana i mieszała, by 
wsypany cukier się rozpuścił. Na słowo 
skarby wyraźnie się ożywiła.
-Skarby? A co za skarby będziemy 
wydobywać?
-Tego jeszcze nie wiemy -odpowiedział jej 
Felek Skonopi z powagą. Rzeczywiście nie 
miał zielonego pojęcia ani o kopalniach, 
ani o skarbach.
-Jak to nie wiemy? -oburzył się Dobowski. 
-Pan Dobuś myślał nad tym całą noc 
i wymyślił, że najlepiej to będzie 
wydobywać złoto, a jeszcze lepiej 
diamenty. Złoto jest drogie, ale ciężkie. 
Dlatego pan Dobuś myślał i wymyślił, że 
diamenty są droższe i lżejsze.  Choć z 
diamentami też jest spory problem, który 
nazywa się Mroszkowska. Jeśli zacznie 
wynosić diamenty, tak jak papierosy 
i cygara, to cały nasz plan legnie w 
gruzach. A całego złota Mroszkowska 
nie wyniesie, złoto za ciężkie. Najwyżej 
trochę wyniesie.
-Ja bym proponowała -odezwała się 
wyraźnie podniecona Czerniawska -by 
wydobyć trochę złota i trochę diamentów, 
i trochę srebra, bo złoto nie każdy lubi. 
Nie możemy zapomnieć o ropie. Ja myślę, 
że zbudujemy sobie te trzy kopalnie, 
a potem szybciutko przegłosujemy, co 
będziemy wydobywać. 
-Chcemy  te kopalnie postawić pod 
miastem, bo tutaj -Felek Skonopi wskazał 
palcem na mapę naszego miasta- jest 
sanatorium, tutaj spore osiedle, a tutaj 
jeziora. 
-Hej, hej -wszedł mu w słowo Dobowski. 
Pociągnął kolejny łyk służbowej whisky. 
-Pan Dobuś kozie z dupy nie wypadł, 

Nasze miasto buduje 
kopalnie skarbów

dlatego myślał nad tym całą noc. 
Popatrzcie, te bloki przesunie się na 
jezioro, a jezioro przesunie się tu na ten 
las. Kopalnie dumnie będą stały w samym 
środku miasta w miejscu bloków. Ma się 
ten łeb!! 
Alka Wolska poprawiła łańcuch ze złotym 
orłem. 
-Czy jest pani Babkowska na łączach, bo 
nie wiem, czy to jest zgodne z ustawą, 
regulaminem i paragrafem? Bo jeśli 
zgodne, to trzeba te skarby wydobyć jak 
najszybciej. 
-Jest tylko jeden warunek -Dobowski 
odstawił szklankę z bursztynowym 
alkoholem i rozłożył na biurku Mirona 
kartkę z wypunktowanymi warunkami. 
-Pan Dobuś będzie dostarczał do 
wszystkich kopalni prąd, benzynę, stal, 
wodę, beton, i co tam jeszcze będzie 
trzeba, i będzie miał wyłączne prawo do 
sprzedaży wszystkich wydobywanych 
skarbów. A prezesem kopalni będzie 
Działkowicz. I tyle.
Zadowolony Miron w tym czasie układał 
już pasjansa w składówce na mopy. 

Krzysztof Przekop
Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

REDAKCJA
“Przeglądu Powiatowego”
jest stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalne

PRZEGLĄD POWIATOWY

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 
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Czas 
na realne 
działania

Andrzej  

Zarzecki
KANDYDAT NA BURMISTRZA AUGUSTOWA
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Jak ocenia pan aktualną sytuację 
Augustowa po blisko pięcioletnich 
rządach burmistrza Karolczuka i 
ugrupowania Nasze Miasto?
-Dane i analizy wskazują, że 
Augustów stoi na krawędzi zapaści 
demograficznej, wyludnia się. W 
ostatnich latach liczba mieszkańców 
zmniejszyła się o ponad dwa tysiące. 
Nie przyjeżdżają nowi mieszkańcy, 
bo  zniechęcają ich wysokie 
ceny mieszkań i brak możliwości 
rozwoju. Rynek pracy bazuje na 
kilku zakładach pracy, a strefa 
ekonomiczna zupełnie nie spełniła 
oczekiwań. Do tego mamy stały 
konflikt władz miejskich ze starostą, 
lasami państwowymi, spółdzielnią 
mieszkaniową, opozycją, mediami, 
społecznikami, stowarzyszeniami. 
Można powiedzieć, że to nie jest 
zarządzanie miastem, a zarządzanie 
konfliktem. Augustów powinien w 
końcu zacząć współpracować. Władze 
miejskie się kłócą, inni się rozwijają. 
Zgoda i porozumienie muszą wrócić na 
nasze samorządowe podwórko, ale to 
wymaga głębokich zmian na szczytach 
miejskiej władzy.  Bez tego żadnego 
rozwoju nie będzie.

Wspomniał pan o współpracy. Jakie 
instytucje lub grupy powinny się 
zaangażować, by wspólnie tworzyć 
lepszą przyszłość dla Augustowa?
-Współpraca jest fundamentem każdej 
silnej społeczności. Powinniśmy 
budować mosty między samorządem 
a lokalnymi przedsiębiorstwami, 
organizacjami społecznymi i 
sąsiednimi gminami. Augustowscy 
przedsiębiorcy powinni liczyć na 
uwagę i zrozumienie burmistrza. 

ANDRZEJ ZARZECKI
Wszyscy mamy wspólny cel – rozwój 
Augustowa. To właśnie poprzez 
tak szeroko zakrojoną współpracę 
samorządów, władzy rządowej, 
województwa możemy stworzyć nowe 
projekty, które ożywią Augustów. 

Często słyszymy opinie, że obecne 
władze miejskie najwięcej uwagi 
poświęcają remontom krótkich 
uliczek. Czy to działalność 
prorozwojowa?
-Rozwój to wszystko to, co da nową 
energię miastu, to czego dziś brakuje. 
To innowacyjna gospodarka, 
profesjonalne nowoczesne usługi, 
choćby w obszarze uzdrowiska, 
czy turystyki uzdrowiskowej, tak 
dynamiczne rozwijającej się w Europie. 
Popieram remontowanie ulic, ale jest to 
zaspakajanie podstawowych potrzeb 
mieszkańców, będące obowiązkiem 
każdego samorządu. Trudno dostrzec 
szczególne osiągnięcia Augustowa 
w ostatnich latach czy realizację 
przedsięwzięć prorozwojowych, 
które wyróżniałyby nas na tle 
innych miejscowości. Zdecydowanie 
sprzeciwiam się też pobieraniu 
jakichkolwiek opłat od mieszkańców 
z tytułu remontowania ulic. 
Przypominam, że przy przebudowie 
ulic powiatowych nie były pobierane 
żadne dodatkowe opłaty, a 
wyremontowanych zostało kilkanaście 
kilometrów takich ulic w mieście. 

Jakie konkretne działania 
mógłby pan zaproponować, aby 
wykorzystać potencjał Augustowa i 
odmienić oblicze miasta?
-Dzisiaj powinniśmy skupić się 
na rozwijaniu infrastruktury 

uzdrowiskowej, turystycznej, sportowej, 
ale też utrzymać potencjał naszych 
przedsiębiorców. Przyjezdni widzą, 
że miejskie zaplecze turystyczne jest 
zaniedbane, starzeje się i niszczeje. 
To nie tylko nie przyciąga turystów i 
kuracjuszy, lecz wręcz ich odpycha, 
a co za tym idzie hamuje dopływ 
kapitału. Nasi przedsiębiorcy też na 
tym tracą. Władze miasta zdają się tego 
nie dostrzegać. 
Zamierzam zinwentaryzować 
wszystkie miejskie grunty, które mogą 
być przeznaczone na budownictwo 
mieszkaniowe. Musimy stworzyć tani 
system budowy mieszkań  dostępny  
szczególnie młodym, którzy zechcą 
zostać lub wrócić do Augustowa. 

Czy korzystamy z posiadanych 
atutów?
-Nie, nie wykorzystujemy 
wyjątkowego w skali kraju potencjału 
przyrodniczego. Niewiele jest miast 
mających w swoich granicach takie 
bogactwo walorów przyrodniczych. 
Pamiętam czasy, gdy Augustów pękał 
w szwach i był prawdziwą letnią stolicą 
Polski. Między innymi z tego powodu 
w Augustowie powstało WOPR jako 
pierwsza organizacja ratownicza 
w Polsce. W Augustowie są lasy 
sosnowe, mające zbawienny wpływ na 
leczenie chorób układu oddechowego 
i krążenia. Myślę, że każde miasto 
dysponując takim potencjałem dawno 
wykorzystało by to do rozwoju. Tak to 
działa na świecie.

Niektórzy przedsiębiorcy mówią, że 
nie czują zainteresowania ze strony 
władz miejskich.
-Źródłem dobrobytu miasta jest 

przedsiębiorczość. Jako burmistrz 
będę wszelkimi siłami wspomagał 
naszych przedsiębiorców, bo to oni 
tworzą nie tylko miejsca pracy, ale 
też napędzają rozwój. Muszą czuć 
się ważnymi współgospodarzami w 
mieście. Dzisiaj wielu z nich boryka się 
z wieloma problemami, szczególnie 
z brakiem pracowników. Dlatego 
uważam, że burmistrz wspólnie ze 
starostą powinien  kreować system 
edukacji i kształcenia absolwentów 
dla augustowskich przedsiębiorców. 
Trzeba też tworzyć system wsparcia 
dla nowych przedsiębiorców, 
zamierzających prowadzić działalność 
w Augustowie, nie tylko w tzw. „strefie 
ekonomicznej”.

Jednym z najważniejszych symboli 
związanych z Augustowem jest 
Kanał Augustowski.
-Kanał Augustowski jest nie tylko 
zabytkiem architektonicznym, ale 
stanowi ogromną atrakcję turystyczną. 
Augustowskie Towarzystwo Pływackie, 
do którego należę, zorganizowało bieg 
szlakiem Kanału Augustowskiego 
„Ultra Kanał Maraton”. Pokazaliśmy, 
jak na sportowo wykorzystać kanał, 
który mógłby przyciągnąć do nas 
ludzi z zewnątrz. Przygotowaliśmy  
profesjonalny film promujący 
imprezę i miasto. Materiał ten został 
zaprezentowany nawet w Brukseli 
na obchodach 200-lecia rozpoczęcia 
budowy kanału. Przykre, że film ten nie 
znalazł uznania i nie był opublikowany 
na żadnym portalu miasta, chociaż jest 
to gotowy materiał promocyjny.

Dziękuję za rozmowę.
Rozm. Bartosz Lipiński
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Niedawne spotkanie z Andrzejem 
Zarzeckim odbyło się w augustowskim 
sanatorium. Była to celowa 
lokalizacja. Kandydat wiele uwagi 
poświęcił sprawom turystycznym i 
uzdrowiskowym.
-Szeroko rozumiane branże takie 
jak turystyka, uzdrowisko i sport to 
jedne z głównych filarów naszego 

programu, które powinny być 
motorem napędowym realnego 
rozwoju Augustowa w najbliższych 
latach. Wszelkie powszechnie 
dostępne dane pokazują, że miasta 
turystyczne i uzdrowiskowe najlepiej 
poradziły sobie w kryzysie i doskonale 
się rozwijają. Uważamy, że w tych 
obszarach Augustów przez ostatnie 

lata niestety wiele stracił. Chcemy 
odbudować ten potencjał -podkreślił 
Zarzecki.
-Zrobimy wszystko, by Augustów 
utrzymał status uzdrowiska. 
Wiemy, że w naszych zasobach są 
złoża borowiny, które powinniśmy 
wydobywać. Okazało się jednak, 
że nie posiadamy drogi dojazdowej 
do tych źródeł. Doprowadzimy 
do jej powstania, by status miasta 
uzdrowiskowego był zagwarantowany 
i niezagrożony -skomentował Zarzecki.

Jak wydłużyć sezon w mieście?
-Jedno miejsce pracy w turystyce 
generuje cztery miejsca wokół 
tej branży. Nie bez powodu na 
miejsce spotkania wybrałem obiekt 
augustowskiego sanatorium, które 
żyje cały rok. W połowie marca miasto 
znajduje się w tzw. martwym okresie, 
centrum Augustowa jest zupełnie 
opustoszałe, natomiast sanatorium ma 
obłożenie. To udowadnia, że miasto ma 
szansę wydłużyć sezon turystyczny 
dzięki uzdrowisku. Miasta w Polsce z 
największymi dochodami do budżetu 
w przeliczeniu na mieszkańca to 
Krynica, Łeba, Dziwnów, Mielno, 
Międzyzdroje, Świnoujście, Sopot, 
Szklarska Poręba, a Augustów zajmuje 
zaledwie 813 miejsce na 967 miast 

Andrzej Zarzecki: 
turystyka i uzdrowisko 

to realny rozwój 
Augustowa

Augustów musi zbudować 
cmentarz komunalny

ANDRZEJ ZARZECKI KOLEJNY RAZ SPOTKAŁ SIĘ Z MIESZKAŃCAMI 
AUGUSTOWA I PRZEPROWADZIŁ OTWARTĄ DEBATĘ Z WYBORCAMI. 

KANDYDAT NA BURMISTRZA W SPOSÓB SZCZEGÓLNY ODNIÓSŁ 
SIĘ DO KWESTII TURYSTYKI, UZDROWISKA I SPORTU. ZDANIEM 
ZARZECKIEGO SĄ TO DZIEDZINY, KTÓRE POWINNY DAĆ MIASTU 
SZANSĘ REALNEGO ROZWOJU I KTÓRE NIE BYŁY WŁAŚCIWIE 

TRAKTOWANE W MINIONYCH LATACH.

Od kilku lat opisujemy problem 
augustowskiego cmentarza 
parafialnego i malejącej ilości 
miejsc na pochówki. Pod koniec 
ubiegłego roku przy cmentarzu 
wycinano kolejne drzewa.
O przyszłość cmentarza w Augustowie 
mieszkańcy pytali Andrzeja 
Zarzeckiego, kandydata na burmistrza.
-Czy kamienne miasteczko, 
czyli cmentarz, powiększy się o 
kolumbarium? To bardzo ważne, 
niedługo cmentarz parafialny będzie 
dochodził do jeziora -oceniała 
zaniepokojona mieszkanka.

Cmentarz jednym z priorytetów
-Jest to jeden z bardzo istotnych 
punktów naszego programu. Budowa 
cmentarza komunalnego poza 
obrębem Augustowa była dawno 

obiecana. Został nawet wycięty las pod 
inwestycję, a cmentarza komunalnego 
nie ma. Dokonano za to kolejnej 
wycinki przy istniejącym cmentarzu, 
na którym praktycznie brakuje już 
miejsc. Deklaruję, że wybuduję miejską 
nekropolię. To niezbędne działanie, na 
które czekają mieszkańcy -stwierdził 
Zarzecki.
-Istniejący cmentarz ma status 
parafialnego, dlatego burmistrz nie 
ma wpływu na podejmowane tam 
decyzje. Cmentarz komunalny jest 
w planach, co prawda jeszcze bez 
drogi, ale z pewnością przygotujemy 
miejsce na kolumbarium. Wiemy, że 
jest coraz więcej rodzin decydujących 
się na kremację bliskich i tę formę 
pochówków -zrelacjonował kandydat 
na burmistrza Augustowa.

Krzysztof Przekop

Deklaruję, że wybuduję 
miejską nekropolię. To 
niezbędne działanie, na które 
czekają mieszkańcy 

-informował Andrzej Zarzecki.
-Miasta, które postawiły na turystykę 
i uzdrowisko, generują największe 
dochody. Nasze miasto przez wiele lat 
nie potrafiło dostrzec wynikających 
z tego korzyści. Aktualne władze 
postawiły na strefę aktywności 
gospodarczej, która nie dała wielu 
nowych miejsc pracy. Część zakładów 
przeniosło się tam z innego miejsca 
w Augustowie -oceniał kandydat na 
burmistrza Augustowa.
Andrzej Zarzecki zapowiedział zmiany 
w strukturach organizacyjnych urzędu 
miasta. Sport ma stać się odrębną 
dziedziną, nad którą będą skupiać 
się urzędnicy. Teraz połączony jest z 
edukacją.
-Zarządzałem jednostką sportową 
przez około dwadzieścia lat, cały czas 
jestem też aktywnym sportowcem. 
Zorganizowałem szereg zawodów 
sportowych, a w wielu startowałem. 
Aktualne działania samorządu 
miejskiego są nieskuteczne. Dziś sport 
jest włączony do wydziału edukacji 
urzędu miasta. Żeby sport miał szansę 
rozwijać się, a mieszkańcy Augustowa 
mogli być dumni z osiągnięć naszych 
zawodników, struktura urzędu 
powinna zostać zmieniona -mówił 
kandydat.

Krzysztof Przekop
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W 2020 roku 
szóstka radnych 
związanych z 
burmistrzem, 
w tym trójka z 
ugrupowania 
Nasze Miasto 
(Sylwia Bielawska, 
Tomasz Dobkowski 
i Katarzyna 
Raczkowska), 
pozwała Krzysztofa 
Przekopa po 
publikacji w 
Przeglądzie 
Powiatowym tekstu: 
„Radni hamują 
rozwój Augustowa”. 
Wszystkie 
sześć procesów 
zakończyło się 
całkowitą porażką 
reprezentantów 
koalicji rządzącej.

Filip Chodkiewicz, dziś kreujący się 
na obrońcę prawdy i sprawiedliwości, 
zapisał się w historii miasta, jako 
urzędnik stawiający fałszywe 
oskarżenia pod adresem wieloletniej 
dyrektor największej szkoły w 
Augustowie. Chodkiewicz działając 
z upoważnienia burmistrza wystawił 
negatywną ocenę pracy Wiesławie 
Chrulskiej i okrasił szokującymi 
zarzutami. Najgłośniejszy dotyczył 
rzekomej przemocy w placówce 
podczas kadencji oczernionej przez 
niego dyrektorki.

Klęska urzędnika Chodkiewicza
Chrulska złożyła pozew do sądu. Filip 
Chodkiewicz prawomocnie przegrał 
proces na początku 2023 roku i musiał 
przeprosić cenioną dyrektorkę „Trójki”, 
m.in. za wydanie opinii zawierającej 
nieprawdziwe zarzuty. Przegrany 
urzędnik nie dochował terminu 
opublikowania przeprosin. Po blamażu 
związanym ze sprawą Chrulskiej, 
Chodkiewicz nie poniósł konsekwencji 
służbowych. Pozostał na funkcji 
zastępcy burmistrza, dziś kreuje się na 
pokrzywdzonego i prawdomównego.

Klęska radnych Naszego Miasta
W 2020 roku szóstka radnych 
związanych z burmistrzem, w tym 
trójka z ugrupowania Nasze Miasto 

(Sylwia Bielawska, Tomasz Dobkowski 
i Katarzyna Raczkowska), pozwała 
Krzysztofa Przekopa po publikacji 
w Przeglądzie Powiatowym tekstu: 
„Radni hamują rozwój Augustowa”. 
Wszystkie sześć procesów zakończyło 
się całkowitą porażką reprezentantów 
koalicji rządzącej.
Dziwnym zbiegiem okoliczności, 
w okolicach uprawomocnienia się 
korzystnych dla redaktora Przekopa 
wyroków sądu, na portalu urzędu 
miasta pojawił się skandaliczny 
artykuł: „Wyrąbali i ukradli miejskie 
sosny przy Sanktuarium”. Był to tekst 
zawierający szereg oszczerstw pod 
adresem Nadleśnictwa Augustów. Czy 
głośny paszkwil miał przykryć sądowy 
triumf Przekopa?

Klęska radnego Naszego Miasta
Na początku 2020 roku w Augustowie 
dyskutowano o idei południowo-
wschodniej obwodnicy.
Prezes Towarzystwa Miłośników 
Ziemi Augustowskiej Marian 
Dyczewski dopytywał Tomasza 
Dobkowskiego, dlaczego popiera 
wariant burmistrza? Komentował, że 
radny ma w okolicach stację paliw i 
to może być powodem jego postawy. 
Społecznik ocenił, że Dobkowski nie 
działa na rzecz społeczeństwa. Szef 
ugrupowania Nasze Miasto podał 

Jak to z tymi wyrokami 
sądowymi było?

OSOBY ZWIĄZANE Z UGRUPOWANIEM NASZE MIASTO OD DAWNA ZARZUCAŁY KRZYSZTOFA 
PRZEKOPA POZWAMI SĄDOWYMI, PRAWDOPODOBNIE HOŁDUJĄC ZASADZIE: „MOŻE TYM RAZEM SIĘ 
UDA”. PO GODZINNEJ ROZPRAWIE W TRYBIE WYBORCZYM OGŁOSIŁY SWÓJ SUKCES. TYMCZASEM 

MIJAJĄCA KADENCJA BYŁA PRAWDZIWYM CIĄGIEM GŁOŚNYCH PROCESÓW SĄDOWYCH, O KTÓRYCH 
NALEŻY DZISIAJ PRZYPOMNIEĆ.

Po blamażu 
związanym 
ze sprawą 
Chrulskiej, 
Chodkiewicz 
nie poniósł 
konsekwencji 
służbowych.  

Mariana Dyczewskiego do sądu i 
przegrał proces w dwóch instancjach. 
Niebywale wymowna była sentencja 
sądu apelacyjnego.
-W ocenie sądu apelacyjnego 
sporna wypowiedź została oparta 
o dostateczne podstawy faktyczne, 
nie zawiera manipulowania prawdą 
o rzeczywistości, odnosi się do 
niekwestionowanych okoliczności 
-bardzo znaczący fragment 

uzasadnienia sądu apelacyjnego.
Dobkowski długo zwlekał z 
zapłaceniem kosztów zastępstwa 
procesowego. Dyczewski zwrócił się 
do komornika, by wyegzekwować 
koszty razem z odsetkami.

Krzysztof Przekop

OBWIESZCZENIE 
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 
 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 775 z 
późn. zm.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 
(tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 

zawiadamiam 
że na wniosek z dnia 19.02.2024 r., sprostowany dnia 15.03.2024 r. Wójta Gminy Augustów zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: „Rozbudowa drogi gminnej od drogi powiatowej Nr 102649B (przez wieś Promiski) do granicy działki 
nr 6” w zakresie: rozbudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 3,50-5,00 m z poboczami o szerokości 0,75 m, przebudowy 
istniejących i budowy nowych zjazdów o nawierzchni żwirowej, wykonania skarp przydrożnych. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr 
ewid.: 14 i 10 obręb Promiski oraz nr ewid. 298 i 310 obręb Gabowe Grądy, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Promiski: 
11/1 o powierzchni 0,1722 ha (z podziału dz. 11 na dz. nr 11/1, 11/2 i 11/3), 
11/2 o powierzchni 0,0241 ha (z podziału dz. 11 na dz. nr 11/1, 11/2 i 11/3), 
9/1 o powierzchni 0,0049 ha (z podziału dz. 9 na dz. nr 9/1 i 9/2), 
7/1 o powierzchni 0,0427 ha (z podziału dz. 7 na dz. nr 7/1 i 7/2), 
15/1 o powierzchni 0,0044 ha (z podziału dz. 15 na dz. 15/1 i 15/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 24, 9/2 (z podziału dz. nr 9), 7/2 (z podziału dz. nr 7), 11/3 (z podziału dz. nr 11) obręb Promiski w celu dowiązania wysokościowego zjazdu; 
- 148/2, 148/4, 148/7, 309/24, 309/20, 309/19, 309/18, 309/16, 309/3, 316/4 obręb Gabowe Grądy w celu dowiązania wysokościowego zjazdu. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej 
wiadomości tj. od daty ukazania się obwieszczenia na tablicy ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, na tablicy ogłoszeń 
i stronie internetowej Urzędu Gminy Augustów oraz w prasie lokalnej Przegląd Powiatowy w Augustowie. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 
21.03.2024 r., na tablicach ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 21.03.2024 r. do 04.04.2024 r.. 
 Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego informuję, że strony postępowania mogą zapoznać 
się ze zgromadzonymi materiałami w tej sprawie i dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w Wydziale Architektury i 
Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w pokoju nr 13 od poniedziałku do piątku w godzinach od 730 - 1500  w terminie do 
dnia 11.04.2024 r. 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 
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Panie Adamie, postanowił pan 
ubiegać się o mandat radnego 
Sejmiku Województwa Podlaskiego. 
-W życiu każdego człowieka są 
pewne etapy. Jestem na finiszu 
drogi zawodowej. Mam 64 lata i 
duże doświadczenie związane 
z pracą w różnych miejscach w 
województwie podlaskim. Pracowałem 
w Biebrzańskim Parku Narodowym, w 
kilku nadleśnictwach, w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska w 
Białymstoku, jako zastępca burmistrza 
i burmistrz Augustowa oraz radny 
miejski. Doświadczenia zawodowe i 
osobiste chętnie wykorzystam będąc 
radnym Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. 

Mieliśmy już reprezentantów w 
Sejmiku Województwa Podlaskiego, 
ale zapewne jest jeszcze sporo 
kwestii związanych z powiatem 
augustowskim, które można byłoby 
naświetlić na forum wojewódzkim. 
Jakimi sprawami zajmie się pan, 
jeśli uzyska mandat radnego 
sejmiku? 
-Po pierwsze Augustowszczyzna 
ma wspaniałe walory przyrodnicze, 

PRZYSZŁOŚĆ AUGUSTOWSZCZYZNY: PROGRAM DLA ŚRODOWISKA, 
SŁUŻBY ZDROWIA I ZRÓWNOWAŻONEGO ROZWOJU 

otoczona jest lasami i jeziorami. Jest 
pod tym względem niespotykanym 
skarbem naszego województwa, 
posiadającym cztery parki narodowe 
i kilka krajobrazowych. Mamy 
ogromne bogactwo, o które należy 
zadbać we właściwy sposób. Mam 
na myśli zrównoważone podejście 
do gospodarowania tymi zasobami, 
udostępnianie ich mieszkańcom, ale 
też odwiedzającym. Drugą sprawą, na 
którą chciałbym zwrócić uwagę, jest 
równomierny rozwój województwa 
związany z przyznawaniem środków 
finansowych. Bywa z tym różnie. 
Mieliśmy festiwal jeżdżących 
kartoników, gdy koledzy z PiS-u 
wręczali kolegom z PiS-u czeki, które 
rzekomo miały dać dofinansowanie. 
Należy zadbać o to, by pieniądze 
trafiały tam, gdzie powinny a nie 
do kolegów partyjnych. Trzecią 
najważniejszą sprawą jest ułatwienie 
dostępu do służby zdrowia. Wystarczy 
porównać kwoty dofinansowania, 
które trafiają do szpitala w 
Augustowie, Sejnach ze szpitalami w 
Białymstoku. Możliwość załatwienia 
spraw zdrowotnych na miejscu jest 
ograniczona i często sprowadza się 

do tego, że jeden ośrodek leczy w 
jednej specjalności, drugi w drugiej, 
co z punktu widzenia pacjenta jest złe. 
Możliwość uzyskania konsultacji czy 
skierowania jest drogą przez mękę. To 
na pewno trzeba zmienić i na szczeblu 
sejmiku, korzystając z doświadczeń 
wielu ludzi, można to zrobić. W naszym 
klubie ten temat jest bardzo ważny. 

Zawodowo związany jest pan z 
lasem i Puszczą Augustowską. 
Niedługo mają nam wybudować 
południowo -wschodnią obwodnicę 
Augustowa, która ma przebiegać 
niemal brzegiem jeziora Sajno. 
-Udostępnienie drogi na Sejny do 
granicy państwa dla ruchu ciężkiego 
i budowa obwodnicy nie jest dobrym 
rozwiązaniem. Wchodzę w skład 
Komitetu Protestacyjnego Stop 
Obwodnicy. Stanowisko komitetu, 
jak i klubu Koalicji Obywatelskiej w 
radzie miejskiej było jednoznaczne. 
Nie wolno dopuścić do wprowadzenia 
ruchu ciężkiego na tę drogę. Droga 
na Sejny jest jedną z piękniejszych 
w województwie. Powinna mieć 
charakter krajobrazowy i turystyczny. 
Jakby powstała przy niej ścieżka 

rowerowa, byłaby jedną z 
najpiękniejszych tras rowerowych w 
północno -wschodniej Polsce. Tutaj 
nie ma się co nad tym rozwodzić, bo 
jakikolwiek wariant tej obwodnicy 
spowoduje nieodwracalne szkody w 
środowisku.

Beata Perzanowska

Budowa obwodnicy nie 
jest dobrym rozwiązaniem. 
Wchodzę w skład Komitetu 
Protestacyjnego Stop 
Obwodnicy. Stanowisko 
komitetu, jak i klubu Koalicji 
Obywatelskiej w radzie 
miejskiej było jednoznaczne. 
Nie wolno dopuścić do 
wprowadzenia ruchu ciężkiego 
na tę drogę.

ROZMOWA Z ADAMEM SIEŃKO, KANDYDATEM DO SEJMIKU WOJEWÓDZTWA PODLASKIEGO Z 
KOALICJI OBYWATELSKIEJ 
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OGŁOSZENIE 
o ponownym wyłożeniu do wglądu publicznego projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 23 obszarów w 

miejscowości Płaska 
 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z 
późn. zm.), w brzmieniu obowiązującym przed dniem 24 września 2023 r. w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych  ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688), oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 ze zm.), w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, zawiadamiam o powtórnym wyłożeniu do 
wglądu publicznego projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 23 obszarów w miejscowości Płaska. 

Projekt planu dotyczy: obszar 1 – dz. nr 1; obszar 4 – dz. nr 29/4; obszar 5 – dz. nr 30/1, 30/2, 30/4, 30/5, 30/7, 30/8, 31; obszar 6 – dz. nr 36; obszar 
7 – dz. nr 38; obszar 8 – dz. nr 65/9; obszar 9 – dz. nr 72/2, 72/6, 72/7, 72/8, 72/9, 72/11, 72/12, 72/13, 72/14; obszar 10 – dz. nr 77; obszar 11 – dz. nr 93/1, 
93/2, 94/1, 94/2, 94/3; obszar 12 – dz. nr 86/28, 86/29, 86/30, 88/3, 89/21, 90/3, 90/4, 98, 99, 100, 101, 102, 103, 104, 105, 106, 107, 108, 109, 110, 111, 
112, 115, 116, 154, 155, 156, 162/3, 163, 164/1 i cz. dz. 88/4, 348; obszar 13 – dz. nr 118; obszar 14 – dz. nr 130; obszar 15 – dz. nr 143/1, 143/2; obszar 16 
– dz. nr 145; obszar 17 – dz. nr 152/7, 152/22; obszar 18 – dz. nr 168/1, 168/2; obszar 19 – dz. nr 177; obszar 20 – dz. nr 269/3, 269/4; obszar 21 – dz. nr 
266/7, 266/9, 266/11, 266/12, 450/2; obszar 22 – dz. nr 322/11, 322/12, 322/13, 322/14, 323/10, 323/11, 323/14, 323/15, 323/23, 323/24. 

Projekt planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, wyłożony zostanie w dniach od 28 marca 2024 r. do 18 kwietnia 2024 
r. w siedzibie Urzędu Gminy Płaska w Pokoju Nr 01, Płaska 53, w godzinach pracy Urzędu, oraz w BIP na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej (w zakładce Plany, programy, zamierzenia / Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego).  

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się w dniu 9 kwietnia 2024 r. o godz. 1200 w 
Gminnym Ośrodku Kultury, Płaska 57A. 

Z niezbędną dokumentacją sprawy można zapoznać się w Urzędzie Gminy Płaska, Pokój Nr 01, w godzinach pracy Urzędu. 
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz art. 54 ust. 3 ustawy o udostępnieniu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko, każdy kto kwestionuje 
ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi. Uwagi do projektu planu miejscowego oraz wnioski i uwagi do prognozy 
oddziaływania na środowisko należy składać: 

1) w formie papierowej do Wójta Gminy Płaska, Płaska 53, 16-326 Płaska, bądź drogą pocztową na adres: Urząd Gminy Płaska, Płaska 53, 16-326 Płaska; 
2) w formie elektronicznej za pomocą środków komunikacji elektronicznej poprzez pocztę elektroniczną na adres: plaska@home.pl lub za pomocą 

platformy ePUAP. 
Termin składania uwag upływa dnia 6 maja 2024 r. Wnoszący uwagę zobowiązany jest podać: imię i nazwisko lub nazwę jednostki organizacyjnej, adres 
oraz oznaczenie nieruchomości, której uwaga dotyczy. 

Jednocześnie informuję, że zgodnie z art. 21 ustawy o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko w publicznie dostępnym wykazie danych o dokumentach zawierających informacje o środowisku i 
jego ochronie, zamieszczono informacje o projekcie planu miejscowego, a także o prognozie oddziaływania na środowisko ww. planu. 

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy Płaska. 
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O tym, iż Rynek Zygmunta Augusta 
pustoszeje pisaliśmy już wiele razy. 
Centralny plac miasta powinien 
tętnić życiem i obfitować w 
atrakcje. Dokładnie taką diagnozę 
przedstawiła niedawno Elżbieta 
Kamińska, właścicielka znanego 
biura podróży.

O braku atrakcji na Rynku Zygmunta 
Augusta w ostatnich latach mówił 
niejednokrotnie były burmistrz 
Leszek Cieślik, w którego kadencji 
przeprowadzono gruntowną 
modernizację rynku i wykonano 
charakterystyczną kolumnę. Ostatnio 
refleksjami podzieliła się Elżbieta 
Kamińska.
-Chyba najlepiej wiem, co dzieje się 
na Rynku Zygmunta Augusta, gdyż 

pracuję tam od 22 lat. Rynek umiera, 
podobnie jak park. O godzinie 18 
życie absolutnie zamiera. Problem 
jest bardzo poważny, bo mamy sporą 

Rynek Zygmunta Augusta 
umiera

Na tym placu powinny 
pojawić się ogródki 
kawiarniane, pasaż dla 
staroci i powierzchnia 
do festynów, aby 
ożywić to miejsce. 

Mam wizję, jak zachęcić 
studentów, żeby 
przyjeżdżali latem do 
Augustowa. Szkoły 
powinny wdrożyć 
specjalne programy 
związane z nauką 
pilotowania wycieczek 
oraz przewodnictwa 
turystycznego.

część lokali użytkowych zamkniętych, 
a niebawem kolejny lokal będzie 
pusty. Na tym placu powinny pojawić 
się ogródki kawiarniane, pasaż dla 
staroci i powierzchnia do festynów, aby 
ożywić to miejsce. Uważam, że postój 
taksówek jest przeżytkiem, bo dzisiaj 
każdy dzwoni po taksówkę lub korzysta 
z aplikacji. Kilka lat temu przyjechał 
tutaj profesor z Politechniki Białostockiej 
wraz ze studentami, by zaproponować 
projekt rynku, opracować koncepcję. 
Burmistrz, delikatnie rzecz ujmując, 
zapomniał o sprawie. Ta koncepcja 
powinna ujrzeć światło dzienne, żeby 
ludzie mogli się o niej wypowiedzieć 
-mówiła Kamińska.
-Od czterdziestu lat nie ma miejsca 
na autokar, aby mógł zatrzymać się 
z turystami i postać na rynku przez 
godzinę. Jeżeli autokar zatrzyma się na 

pół godziny na końcu postoju taksówek, 
to wzywana jest policja -podkreśliła 
działaczka branży turystyczna.

Problem z płatnymi parkingami
Elżbieta Kamińska przywołała również 
temat strefy płatnego parkowania 
na rynku. Ta kwestia była szeroko 
komentowana w tej kadencji, gdyż 
strefa nie pojawiła się np. przy ulicy 
Rybackiej.
-Dostrzegam bardzo duży problem z 
zaparkowaniem. Ludzie się skarżą, 
że nie ma możliwości zostawienia 
samochodu na kwadrans na parkingu. 
Jeżeli ktoś chce wejść do mojego biura, 
kupić bilet, to dziewczyna czyha za 
winklem na tego klienta, by wręczyć 
mu 50 zł mandatu. W innych miastach 
można zaparkować na kwadrans, chcąc 
np. wrzucić list do skrzynki. Podobno 
miasto zarabia na parkingach 3.600 
zł rocznie. Reszta to zysk z mandatów. 
Gdybym chciała postawić służbowe 
auto przed moim biurem, musiałabym 
zapłacić 1 tys. zł rocznie -przyznała 
mieszkanka.
-Mam wizję, jak zachęcić studentów, 
żeby przyjeżdżali latem do 
Augustowa. Szkoły powinny wdrożyć 
specjalne programy związane z 
nauką pilotowania wycieczek oraz 
przewodnictwa turystycznego. Brakuje 
pilotów i przewodników wycieczek, 
chociaż zarabiają oni 400-500 zł za 
osiem godzin. Nawet nauczyciele nie 
mają takiej dniówki. Jeżeli student 
przyjedzie do Augustowa i weźmie 
dwie albo trzy wycieczki turystyczne 
w miesiącu, to zarobi 1.500 zł 
-zaproponowała Kamińska.

Krzysztof Przekop
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Trzeba zrobić 
wszystko, żeby ta 
organizacja czuła 

się bezpiecznie, 
została doceniona 

przez władze miasta 
i mieszkańców. 

Należy 
augustowskim 
ratownikom wodnym 
przywrócić należne 
miejsce. Niestety 
augustowski WOPR 
jest niedoceniany.

Augustowskie Wodne Ochotnicze 
Pogotowie Ratunkowe liczy ponad 
130 osób. Ratownicy robią wszystko, 
by skutecznie ratować zdrowie i 
życie ludzkie wypoczywających nad 
augustowskimi jeziorami. W tym celu 
odbywają cykliczne szkolenia. 
-Szkolenie obejmowało zajęcia 
praktyczne. Chcemy być gotowi na 
sezon, by nieść profesjonalną pomoc. 
Omawialiśmy złamania, zwichnięcia, 
skręcenia oraz ukąszenia przez owady 
i żmije. Szkolenia są niezbędne, bo 
dzięki nim nabieramy prawidłowych 
nawyków i bez zastanawiania się 
ruszamy na pomoc. Do szkolenia 
używamy sprzętu, zakupionego dzięki 
wojewodzie podlaskiemu. Są to plecaki 
i torby z kompletnym wyposażeniem. 
Dysponujemy tlenem i dzięki temu 
jesteśmy w stanie skutecznie udzielić 
pomocy na przykład przy ukąszeniach 
owadów czy żmii -mówi Marek 
Opolski, prezes WOPR w Augustowie. 

Walka o uznanie: głosy ratowników 
bezsilne wobec władz
Augustowscy WOPR-owcy to ludzie 
niezwykle ofiarni. Niestety, jak nam 
mówią, o sprzęt i szkolenie muszą 
zadbać sami. 
-Mamy naprawdę bardzo dobrą ekipę 

fachowców. Ubolewam tylko nad tym, 
że choć pełnimy tak bardzo ważną 
rolę w społeczeństwie, to burmistrz 
i obecna rada miejska nie widzą 
naszych działań. My nie bawimy się 
w politykę, tylko skupiamy się na 
pomaganiu mieszkańcom i turystom. 
Augustów jest letnią stolicą Polski, 
do której przyjeżdża mnóstwo ludzi i 
gdybyśmy zaczęli się obrażać, tak jak 
władze miasta się na nas obraziły, to 
miasto byłoby latem niezabezpieczone. 
Możemy tylko przypuszczać, że 
powodem dyskryminacji jest to, 
że wielu WOPR-owców pracuje 
jako ratownicy w Centrum Sportu i 
Rekreacji w Augustowie i upomnieli się 
w 2022 roku o swoje wynagrodzenia. 
Od tego czasu jesteśmy pomijani przy 
składaniu wniosków. Pan burmistrz 
nawet nie raczy nam odpowiadać 
na pisma. Trzy lata czekamy na 
odpowiedź na wystosowaną do 
przewodniczącej rady prośbę -dodaje 
Marek Opolski. 
Wiceprezes augustowskiego WOPR 
podkreśla, że ich działalność byłaby 
niemożliwa gdyby nie prywatni 
sponsorzy. 
-Staramy się cały czas podwyższać 
swoje umiejętności i poszerzać wiedzę 
poprzez praktyczne ćwiczenia. Dzięki 

WOPR w Augustowie: 
Aniołowie Wody 

niedoceniani przez władze

WOPR-OWCY NIEUSTANNIE DBAJĄ O BEZPIECZEŃSTWO MIESZKAŃCÓW I TURYSTÓW NA 
AUGUSTOWSKICH WODACH. W SOBOTĘ, 16 MARCA, UCZESTNICZYLIŚMY W SZKOLENIU WOPR-

OWCÓW, KTÓRE ODBYŁO SIĘ W HOTELU NAD NETTĄ. RATOWNICY WODNI UBOLEWAJĄ, ŻE MIMO ICH 
WYSIŁKÓW I OFIARNEJ PRACY SĄ POMIJANI PRZEZ WŁADZE MIEJSKIE. 

Zrobię wszystko, 
żeby naszej 
ratowniczej 
wizytówce 
Augustowa 
dobrze się 
funkcjonowało. 

temu możemy skutecznie nieść 
pomoc poszkodowanym. Chciałbym 
nadmienić, że działamy dzięki naszym 
lokalnym przedsiębiorcom. Dzięki nim 
możemy remontować nasze jednostki 
pływające i kupować niezbędny 
sprzęt. Przecież to wszystko służy 
pomocy turystom i mieszkańcom 
-podkreśla Michał Woroniecki. 
Działalność WOPR-u jest niezwykle 

bliska sercu Andrzeja Zarzeckiego, 
kandydata na burmistrza Augustowa. 
-Sam jestem WOPR-owcem od 1989 
roku. Przeszedłem wszystkie szczeble 
w ratownictwie wodnym, łącznie z 
uprawnieniami instruktorskimi. Warto 
wspomnieć, że augustowskie drużyny 
były pierwsze w Polsce. Należy 
augustowskim ratownikom wodnym 
przywrócić należne miejsce. Niestety 
augustowski WOPR jest niedoceniany. 
To jest organizacja, która niesie 
pomoc i powinna być odpowiednio 
doceniona, ale i też dotowana ze 
środków miejskich. Ich praca wpływa 
na wizerunek miasta. Ich działalność 
świadczy o tym, że miasto stawia 
na bezpieczeństwo i zależy mu na 
bezpieczeństwu mieszkańców i 
turystów -wyjaśnia Andrzej Zarzecki. 
-To jest służba, która latem jest 
nieodzowna. Dlatego trzeba zrobić 
wszystko, żeby ta organizacja czuła się 
bezpiecznie, została doceniona przez 
władze miasta i mieszkańców. Zrobię 
wszystko, żeby naszej ratowniczej 
wizytówce Augustowa dobrze się 
funkcjonowało. 

Krzysztof Przekop 
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#materiał sfinasowany przez KKW Koalicja Obywatelska#materiał sfinasowany przez KKW Koalicja Obywatelska
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